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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért vezetik el a kiváló minőségű tatai ivóvíz-
készleteket a komáromi akkumulátor-gyár miatt megnövekedett vízigény kielégítésére? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  tervek  szerint  a  komáromi  SK  Battery  akkumulátorgyár  extra  vízigénye  miatt  az  eddig
Koppánymonostorban parti-szűrésű kutakkal nyert dunai ivóvizet az ipari parkba vezetik, és a tatai
karsztforrásokból  kívánnak  vizet  szállítani  Komáromba  a  lakossági  igények  kielégítésére.  A
karsztvízkészletek  az  ország  stratégiai  tartalékai,  és  Tatán  a  klímaváltozás  és  a  fokozódó
vízkivételek  hatására  már  így  is  látható  mértékű  vízszintcsökkenés  következett  be  az  elmúlt
években, ami a legmagasabban fakadó forrásokat érintette a legdrasztikusabban. A Tükör-forrás már
elapadt,  az  Angyal-forrás újrafakadásának pedig egyre kisebb az esélye,  és  a  többi  forrásnál  is
kisebb-nagyobb hozamcsökkenés mutatkozik.

Korábbi szomorú példa az ötvenes évektől a dunántúli  mélyművelésű szén- és bauxitbányászat,
ahol a ’80-as évekig egyre növekvő mennyiségű karsztvíz kiszivattyúzására került sor a bányák
vízbetörések  elleni  védelmének  eszközeként.  Ez  éves  szinten  Nyirádon  mintegy  150  millió  m3

karsztvíz eltávolítását jelentette a karsztvíztartó rendszerből. A tervezett akkumulátorgyárak teljes
vízigénye  nagyságrendileg  ennek  közel  felére,  mintegy  70  millió  m3/évre  rúgna.  A  korábbi
bányászat  nyomán  az  egész  Dunántúl  vízháztartása  felborult,  a  rendszer  regenerációja  több
évtizedet vett igénybe, teljes egészében a mai napig sem történt meg.

Mint a nemzeti vízkincs védelméért is felelős miniszter, szíveskedjék tájékoztatni az alábbiakról.

Miért vezetik el a kiváló minőségű tatai ivóvíz-készleteket a komáromi akkumulátor-gyár miatt 
megnövekedett vízigény kielégítésére?


